
MLADI NA VOLILNEM NAREZKU
(Mef) Kar naenkrat smo v Izoli ugotovili, da je treba 
poskrbeti za mlade. Kot feniks je vzletel nekakšen izolski 
mladinski klub, ki že tri leta čaka na državni denar, vmes pa 
ni zmogel moči niti za navaden rock koncert, politične 
stranke kar tekmujejo v tem, katera bo ponudila več. To, da 
nasedajo novinarji je dopustno, preprečiti pa je treba, da bi na 
isto finto padli tudi mladi, vsaj tisti, ki jih kakršnakoli 
aktivnost sploh zanima.
Tistim, ki na občinski ravni odločajo o denarju in investicijah 
je treba jasno in glasno povedati: Prav nič vam ne bo 
pomagalo, če boste ustvarjali nekakšna pribežališča za mlade

K Banka Koper

17. julij 1997

Izolane. Končalo se bo tako, da bomo imeli eno gostilno več, 
pa še poslovanje pod ugodnejšimi pogoji ji boste omogočili. 
Zato mimo prepustite gostilne gostincem.
Tudi načrtovanje nekakšnih krožkov je stvar preteklosti. 
Društva so danes nosilci takšnih dejavnosti, članstvo v njih 
postaja vse bolj čast in prestiž, zato jim ne gre nelojalno 
konkurirati.
Namesto tega bi morali načrtovati nekakšen MUC (mladinski 
ustvarjalni center) v katerem bi dobila svoj prostor vsa 
društva ali skupine, ki združujejo ustvarjalni del mladine. 
Urediti bi morali glasbeni center, kjer bi bil prostor za vaje
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glasbenih skupin in kasneje morda tudi snemalni studio. 
Morda bi se v ta prostor lahko preselila tudi katera od skupin, 
ki se zdaj gnetejo v Kulturnem domu, vsekakor pa bi to moral 
biti prostor za že organizirane skupine ali posameznike. 
Prostori na Metelkovi v Ljubljani so lahko dober vzorec, 
kako funkcionirajo mladinski centri tega desetletja. Ne 
zabava, ustvarjanje je vredno državne pomoči.

Adriatic
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Romano Rai, umetni cigani iz Maribora in 
Danilo iz picerije Napa, ki je poskrbela, da 
umetni cigani niso bili lačni.

Na fotografiji je trenutek, ko so udeleženci 
slavnostne seje ob občinskem prazniku

KAKO HITIJO LETA

PRED UPORABO MEDITERANA 
Gaber Radojevič 
PO UPORABI MEDITERANA

Ana Pupedan niso jedli pice, ker uporabljajo 
tekočo astronavtsko hrano

Osrednjo fešto ob občinskem prazniku je 
skvaril dež, kljub prisotnosti oseb, ki naj bi 
imele nekaj povezav z onimi, tam zgoraj. 
Irena Jerman, tajnik občine, je skušala 
prepričati župnike Andreja Sedeja naj 
posreduje, a je očitno obupala.

Da bi lahko večkrat podoživel vroči nastop 
Diane Mirande je Dragan Sinožič (LDS, 
KIŠD, Bambus pandolo team in TBB - 
Taverna Bilijard Boy) vse posnel na video
kamero. Snemalna poza odkriva mojstra.

KONCERT 
ANA PUPEDAN 
Petek, 11. julij 1997 
ROMANO RAI 
Sobota, 12. julij 1997
fotografije: O. Hrandek, T. Ferluga, K. Bučar, D. 
Marc__________________________________

MEDITERAN
ZBLIŽUJE

Igor Franca (LDS): Ne me slikat, prosim te, 
kersem tukaj brez vednosti našega izvršnega 
odbora..

Sandi Frantar (SKD): Če je lahko tukaj 
Francasem lahko tudi jaz. Obljubim pa, da 
tokrat ne bom imel nobene replike, niti 
vprašanja, niti amandmaja niti pobude.

Aleksander Lozej (ZLSD) Jaz grem kamor 
hočem, ker nisem politik ampak sem nekakšen 
svobodni funkcionar v politiki. Mimogrede: 
Kaj imate dovoljenje za uporabo javne 
površine na tem trgu?

Marija Godina seje na svoj način pridružila 
vsesplošnemu praznovanju občinskega 
praznika. Obe z županjo sta delili sardelice, le 
da so bile njene pohane in z majonezo.
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KONEC SVETA JE ŽE TUKAJ

Dokaz je priložena fotografija, ki jop je posnela edina moška roka na 
tiskovni konferenci županje Brede Pečan pred občinskim praznikom. 
Poleg županje se je tiskovne konference udeležilo še pet novinark 
(odsotna je novinarka Dnevnika, Sara Volčič, ki je prišla malo 
kasnejejin urednik Mandrača, ki se je od sramu skoraj pogreznil v 
parket občinske sejne sobe.
Dogodek je le dokaz več, da je s tem svetom nekaj hudo narobe. V 
šolstvu imamo v glavnem ženske, največ jih je tudi v zdravstvu, 
študirajo za pomorce, so glavne v novinarstvu in zdaj prevzemajo tudi 
politične vajeti. Ob vsem tem pa imamo na državni ravni posebni urad 
za žensko politiko, imamo ženski festival, žensko iniciativo in še kaj. 
Moškim je ostalo, da rintajo. Začenja se nov, le nekoliko obrnjen boj 
za enakopravnost spolov.

POLETJE JE ZARES PRIŠLO
Veliko je pokazateljev, ki kažejo, kdaj se začne poletje. Najbolj 
zanesljiv pa je prav gotovo povečan obisk predstavnikov republiških 
inštitucij v Slovenski Istri. Cim sonce malo bolj ogreje morje je že 
mogoče opaziti prve predstavnike različnih uradov, ministrstev, 
komisijin seveda radijske ter televizijske ekipe, ki vneto krožijo od 
mesta do mesta in ne dajo miru ne domačim ne turistom.
Nič čudnega, če je v Izolo prišla tudi nekakšna mešana komisija 
ministrstva za kulturo in republiškega zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine ter si v prisotnosti županje, Mirana Žlogarja in 
Ivana Paliske (?) ogledala ruševine imenovane Manziolijeva palača, 
še natančnejše pa gradbišče in smetišče imenovano cerkev Marije 
Alietske. Držali so se zelo modro in zelo resno, kako so jim teknili 
kalamari pa ne vemo, čeprav je od tega najbolj odvisno, če bo iz 
državne blagajne kaj kapnilo tudi za popravilo teh objektov.

Kako se poznamo?
JOŽE SODRŽNIK -
(VO) Poznava se dolgo, še iz 
časov skupnega mladinskega 
dela. Bilo je pred 32. leti, ko se 
nasje nekaj zanesenjakov, 
združenih v okviru izolskega 
mladinskega kluba, odločilo, da 
po dolgoletnem premoru 
organiziramo silvestrovanje v 
prostorih telovadnice Arrigoni. K 
sodelovanju smo pritegnili 
skupino Kameleonov, naši člani in članice med njimi Jože Sodržnik, 
Dušan Gregorčič, Iva Ostrouška in pisec članka, ter veliko drugih (žal 
sem imena pozabil), ki pa so poskrbeli za strežbi, srečelov in varnost. 
Bilo je izjemno. Tudi zato, ker je bilo vse organizirano na prostovoljni 
bazi. O denaiju se v tistih časih ni govorilo.
Veliko zaslug za silvestrovanje je imel prav Jože, ki je dal prav 
pomemben ton vsemu dogajanju. Sicer pa je Jože v Izolo prišel iz 
Slovenskih Konjic davnega 1956 leta; pa ne na počitnice. Na delo, na 
ribiško ladjo "DEKLICA". Najprej je prišel kot ribič, 
ladijski motorist in še bi se kaj našlo. Tuje vztrajal polnih 18 let. 
še danes se spominja "zlatih" časov, ko je imel Delamaris 21 ribiških ladij

spreko 200 ribiči. "Lovili smo s 
plivaricami" pa tudi ulov je bil dober. 
Tovarištvo in prijatelj med nami, ki 
nam je bila barka prvi dom, tudi 
danes, po tolkih letih ostaja.
Jože, ki je letos v Delamarisu 
dopolnil 30 let delovne dobe, je 
potem, ko je zapustil težko a prijetno 
delo ribiča na ladji, svojo delovno pot 
nadeljeval v hladilnici, danes pa je 
vratar - čuvaj v Delamarisu, 
in čeprav je moral zamenjati več 
različnih služb v istem podjetju, se 
Jože ni izognil številnim drugim 
aktivnostmi. Tako v športu (za 
veslanje je navdušil svojo hčerko 
Tino), manj znano pa je, da je bil 
udeleženec (skupaj z družino) 

najrazličnejših krosov tako v Italiji, na Hrvaškem in Sloveniji, ki sta jih 
organizirala marjan Kralj in Ivo Lazar. Tudi z uspehom, saj je Jože 
lastnik kar treh pokalov iz teh tekmovanj.
Ob bližajočem ribiškem prazniku (letos 22, 23 in 24 avgust), se pri 
Jožetu vračajo spomini, ko je znal prepričati ribiče in peke, da so se 
pomerili v dobro obiskani nogometni tekmi. Bil je tudi nogometni 
sodnik. Sicer pa je Jože globoko prepričan, da bodo sedanji organizatoiji 
izolskih fešt ob upoštevanju nekdanjih dobro sprejetih prireditev, lahko 
znatno razgibali vzdušje na prazniku.
Pri tem je pripravljen sodelovati. Pa ne samo on, tudi vsi tisti, ki smo že 
pred 32. leti znali razveseliti našo generacijo.

Jože Stajerc
V

-4' is
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24. seja OS
NA VRSTI JE PRORAČUN
V torek, 22. julija se bo na svoji zadnji predpočitniški seji sestal 
izolski občinski svet, svetnike pa čaka nekaj zelo zanimivih točk 
dnevnega reda pri katerih bo potrebno veliko dobre volje in 
neobremenjenega ravnanja, da bi lahko našli ustrezni konsenz in 
vsebino poslali v nadaljno razpravo ali sprejem.
Najzanimivejša bo gotovo razprava o osnutku proračuna Občine Izola 
za leto 1997 okrog katerega se v teh dneh vrstijo številna srečanja in 
dogovarjanja, saj je želja in pričakovanj precej več od predvidenih 
prihodkov proračuna.
Zanimiva bo tudi razprava o spremembah in dopolnitvah odloka o 
ureditvi cestnega prometa, o organiziranju Komunale in o investiciji v 
njeno preselitev na eno lokacijo ter o organiziranju javne zdravstvene 
službe na primarni ravni. Kot je slišati županja odločno zagovarja 
ohranjanje javne zdravstvene službe v okviru Zdravstvenega doma, pri 
zdravnikih pa je čutiti tudi drugačne interese, o čemer pišemo na deseti 
strani tokratnega Mandrača._____________________________

TOLENTINO SE VRAČA
Po nekajletnem zatišju so se spet obnovile vezi med izolsko občino 
in občino Tolentino v sosednji Italiji. Dolga leta so se izmenjavale 
delegacije in skupine ustvarjalcev iz obeh mest, potem pa je bilo 
mnogih, že začetih aktivnosti, nenadoma konec in le redki (npr. 
nogometni veterani) so vzdrževali stare stike.
Ob izolskem občinskem prazniku je v Izolo prišla tudi delegacija 
občine Tolentino, ki jo je vodil župan 
Giuseppe Foglia v njej pa je bil še 
predstavnik za stike z javnostjo, Luca 
Romagnoli. Udeležila sta se petkove 
slavnostne seje občinskega sveta, v soboto 
pa sta se z županjo Bredo Pečan, 
predstojnikom uprave za družbene \W' 
dejavnosti, Miranom Žlogarjem in 
predsednikom Samoupravne italijanske j| 
narodne skupnosti pogovarjala o konkretnih 
možnostih sodelovanja med občinama.
Dogovorili so se za konkretne akcije na 
področju kulture in športa, kjer že načrtujejo 
nekatere izmenjave umetnikov in športna 
srečanja, posebej pomembno pa je 
dogovarjanje na področju gospodarskega sodelovanja, kar naj bi 
dosegli že s sodelovanjem tolentinskih obrtnikov na predstavitvi 
Izole na obrtnem sejmu v Celju.

Tolentino je v marsičem podoben 
** Izoli (ima malo manj prebivalcev a 

nekoliko večji teritorij), zanimivi 
pa so bili pogovori o delovanju 
občinske uprave in o 
organiziranosti ter učinkovitosti 
le-te.

- H'.\.
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IZOLA, Ljubljanska 40, tel. 066 / 646 - 225

NAŠA POPULARNA CENA 
POLETJA 1997 je 3.900 Sit

OBLEKE - HLAČE - KRILA - 
BLUZE-TUNIKE-MAJICE

ODPRTO VSAK DAN, 
TUDI OB SOBOTAH 
do 20.30!!!

^Bodite drugačni, oblačite se pri NINII^

BIL JE PRAVI PRAZNIK

Letošnji občinski praznik je bil 
nedvomno drugačen kot marsikateri 
doslej. Res ni imel kakšne posebno 
svečane podobe, vendar je bil 
prazničen že zato, ker je bila Izola 
polna ljudi, ker je dišalo po 
sardelicah, ker so se nekateri ugledni 
občani gnetli v vrstah za porcijo 
poceni sardel in ker je bilo v zraku 
čutiti nekakšno poletno sproščenost. 
Nekaterim se je zazdelo, kot da bi 
imeli rezervni Praznik pomladi, 
čeprav je v petek zvečer, ko je bila na 
programu slavnostna seja s 
podelitvijo občinskih nagrad, prav 
nesramno deževalo in je v Rivieri 
nastala manjša zmeda, ker prostora 
enostavno ni bilo dovolj za vse. 
Naslednjega dne pa je bilo vse v 
znamenju sardelic in glasbe in plesa 
in zabave. V mestu je bilo moč srečati

precej znanih ljudi, vse to pa daje 
običajnim dnem še poseben mik. Če 
prištejemo še glasbo z Mediterana je 
bilo za vsakogar nekaj.

CENTER ZA SOCIALNO 
DELO IZOLA 
Veluščkova 4 
IZOLA

OTROŠKI DODATKI
CSD Izola obvešča vse prosilce, ki so vložili zahtevek za 
uveljavitev otroškega dodatka , da tudi letos Ministrstvo za delo, 
družino in socialne zadeve ni zagotovilo sredstev, ki bi omogočala 
nemoteno izpeljavo postopka v zvezi z vročanjem odločb o 
dodelitvi otroškega dodatka.

Vse prosilce prosimo, da odločbe osebno prevzamejo na sedežu 
Centra za socialno delo v Izoli, Veluščkova 4 in sicer:

med uradnimi urami: 
v pon.: od 9. do 12. ure 
v sre.: od 9. do 12. ure in od 14. do 17. ure
v pet.: od 9. do 12. ure

CSD Izola

VRTEC IZOLA
POPOLDANSKO VARSTVO
Objavljamo vpis otrok v oddelek popoldanskega varstva otrok. Varstvo 
bo organizirano od 11.00 do 20.00 ure.
Otroke lahko vpišete v enoti Školjka (Oktobrske revolucije 1 la) od 14. 
7. 1997 dalje, med 8. in 12. uro. K vpisu prinesite fotokopijo 
otrokovega rojstnega lista.
Po sklepu Občine Izola bo oddelek odprt, če bo vpisanih najmanj 15 
otrok.

4



IZOLA SE JE USTAV(N)ILA
Ustavno sodišče Republike Slovenije je resno poseglo v razvojne 
projekte izolske občine, saj je v zadnjem času sprejelo kar dva 
sklepa s katerima je ustavilo izdajanje potrebne dokumentacije za 
nadaljevanje del v izolski marini in na gradbišču bencinskega 
servisa Jagodje -Sever.
V obeh primerih je Ustavno sodišče razpravljalo o Izolskih razvojnih 
projektih na zahtevo občanov in sicer v primeru marine na zahtevo 
Tihomirja Stepanova in skupine občanov, v primeru bencinskega 
servisa pa zaradi vloge, ki jo je nanj naslovil odbor krajanov, oziroma 
Robert Prelc v njihovem imenu.
V obeh primerih je ustavno sodišče ravnalo dokaj podobno, saj ni 
odločalo o ustavnosti in zakonitosti doslej sprejetih aktov in 
dokumentov, temveč je le ustavilo izvajanje določenih posegov, dokler 
se natančneje ne seznani s problematiko in sprejme zares ustrezen 
sklep. Kaj to pomeni za Izolo in njen razvoj bodo morali povedati tisti, 
ki so dosedanje aktivnosti vodili, jih podpirali ali zgolj pomagali 
realizirati, na občini in upravni enoti pa so povedali:
Breda Pečan, županja: "Seveda gre za zastoj v investicijskih 
programih v občini, vendar ne nameravam nikakor polemizirati ali 
oporekati sklepom ustavnega sodišča. Upam le, da bodo ustavni 
sodniki v tem odloženem času uspeli dobro proučiti celotno zadevo in 
nam pomagali iz sedanje zadrege. Glede problematike 
referendumskega odločanja pa lahko povem, da sem osebno, še pred 
nastopom županstva, začela pripravljati dokument s katerim bomo, 
vsaj upam tako, dosegli spremembe občinskega statuta in omogočili 
izvedbe referendumov, da bo razvoj občine lahko potekal tudi v skladu 
z zahtevami ljudi in okolja. Sicer pa vodenje posameznih postopkov 
sedaj ni v naši pristojnosti ampak je to pristojnost upravne enote Izola. 
Branko Andrejašič, načelnik Upravne enote Izola: Žal tudi mi nismo 
pravi naslov, saj gre v obeh primerih za objekta, za katera izdaja vsa 
potrebna dovoljenja pristojno ministrstvo. Marina je tako ali tako že 
nekaj let v njihovi pristojnosti, pa tudi rezervoar bencinskega servisa 
nad Jagodjem je takšnega obsega, da je zanj potrebno pridobivati vso 
potrebno dokumentacijo na ravni ministrstva.

SPET NEMIR V JAGODJU
V Jagodju res ni iru. Po pasjem poligonu, bencinskem servisu in 
avtobusnem postajališču so jih tokrat napadli občinski inšpektorji

Inšpektorji so pri nadzoru statičnega prometa na 
območju te KS ugotovili večje število kršitev 

* prometnih predpisov, v slabih dveh urah pa je 
inšpektor napisal več kot 90 opozoril za voznike, 

? * f_..ki so parkirali na pločniku ali kar na cesti v 
i izgradnji (pri križišču Jagodje). V Za vse te 
' primere je predvidena občinska mandatna kazen, 
vozila pa bi lahko odpeljal tudi pajek.
Seveda je takšno ravnanje inšpektorjem sprožilo 
ostre reakcije ljudi, prišlo je tudi do groženj, 
žalitev in še česa, saj so krajani imeli množico 

pripomb na račun pomanjkanja parkirišč in podobnega. Pripombe so letele tudi 
na pasji poligon, ki bi lahko postal parkirišče pa tudi na račun zasebnih 
sobodajalcev, ki nimajo zagotovljenih parkirišč za svoje goste. Zanimiva je 
bila pripomba, da jih nihče doslej ni nadziral za takšne prekrške.
Zaradi burnih reakcij, ki so jih bili | 
deležni tudi drugi odgovorni občinski | 
ljudje je županja sklicala delovni posvet 
o tej problematiki in tam so se | 
dogovorili, da bo treba nadaljevati 
nadzorom prometa tudi v Jagodju, pri 
tem pa predvsem opozarjati voznike na 
nepravilnosti, odvoze pa naj bi opravili 
le v primerih najbolj nevarnih kršitev prometnih predpisov.
Seveda niso mogli mimo ugotovitve, da so mnogi stanovalci Jagodja razširili 
svoje objekte in so zdaj prisiljeni parkirati na javnih površinah, če k temu 
dodamo še sobodajalce pa je na dlani, da prostora za vse enostavno ni dovolj. 
Dogovorili so se, da bodo po končani sezoni s krajevno skupnostjo pripravili 
delovni posvet o tem, kako skupaj zagotoviti več parkirnih prostorov v tem 
delu mesta.

Skratka, tudi prebivalci Jagodja, ki tako vneto 
spravljajo v zadrego stanovalce starega dela mesta in 
zasedajo veliko število parkirišč so se soočili s tem 
problemom. Kdo ve, če je to stvar izobrazbe, kulture, 
socialne ali nacionalne pripadnosti, toda reakcije 
stanovalcev starega dela mesta so bile, vsaj doslej, na 
precej višji ravni.

USTAVNO SODIŠČE REPUBLIKE SLOVENIJE
SKLEP
Ustavno sodišče je v postopku za preizkus pobude Roberta Prelca in drugih 
iz Jagodja na seji dne 3. julija 1997 sklenilo:
1. Pobuda za oceno ustavnosti in zakonitosti Odloka o zazidalnem načrtu 
za bencinski servis Jagodje - sever v Izoli (Uradne objave Občine Izola, 
št S/97 se sprejme.
2. Izvrševanje Odloka o zazidalnem načrtu za bencinski servis Jagodje - 
sever v Izoli se do končne odločitve Ustavnega sodišča zadrži
3. Pobuda za oceno ustavnosti in zakonitosti Sklepa št. 234 Občinskega 
sveta Občine Izola z dne 26.3.1997 se zavrže.

Obrazložitev
1 . Pobudniki trdijo, daje bil izpodbijani odlok sprejet kljub nasprotovanju 
skupine prizadetih krajanov. Krajani se ne strinjajo z lokacijo predvidenega 
bencinskega servisa, saj je ta v neposredni bližini naselja in je od najbližjih 
hiš oddaljen le 70 metrov. Poleg tega naj bi bila predvidena lokacija 30 
metrov nad naseljem, tako da naj bi se negativni vplivi stekali v naselje. Na 
javni obravnavi osnutka izpodbijanega odloka dne 27.6.1996 naj bi krajani 
Jagodja sprejeli sklep o nesprejemljivosti zazidalnega načrta in predlagali, 
da se za servis poišče primernejša lokacija. Kljub temu stališču naj bi bila 
občinska uprava predložila občinskemu svetu v sprejem le popravljen 
zazidalni načrt. Izpodbijani odlok naj bi bil zato v nasprotju z 72. členom 
Ustave (zdravo življensko okolje).
2 Ker naj bi predlogi pobudnikov in drugih krajanov iz javne obravnave 
osnutka ne bili sprejeti, so krajani pred sprejetjem izpodbijanega Odloka 
začeli zbirati podpise za referendumsko pobudo za razpis referenduma za 
zavrnitev zazidalnega načrta za bencinski servis (in še dva druga 
referenduma). Referendumsko pobudo naj bi bili vložili dne 18.12.1996. Do 
konca aprila 1997 od Občinskega sveta še niso prejeli nobenega odgovora, 
prek političnih strank pa so izvedeli, daje Občinski svet dne 26.3.1997 
sprejel izpodbijani sklep št. 234. Z njim naj bi se odložilo sklepanje 
Občinskega sveta o pobudah za izvedbo referendumov do uskladitve statuta 
občine in poslovnika občinskega sveta z veljavnimi zakoni. Po mnenju 
pobudnikov naj bi bilo v trenutni politični situaciji skoraj nemogoče doseči 
dvotretjinsko večino za spremembo statuta, zato naj bi bila z izpodbijanim 
sklepom referendumska pobuda praktično onemogočena. S tem pa naj bi 
bile pobudnikom kršene pravice iz 5. in 45. člena Ustave. Pobudniki tudi 
predlagajo, naj Ustavno sodišče do končne odločitve zadrži izvrševanje 
izpodbijanega odloka o zazidalnem načrtu, saj naj bi investitor že pričel z 
izdelavo lokacijske dokumentacije, vsak dejanski poseg v okolje pa bi bil 
nepopravljiv.
3. Pobudniki svoj pravni interes utemeljujejo s tem, da živijo v neposredni 
bližini predvidene bencinske črpalke in da se bo zato s tem pasegom v 
prostor zaradi z gorivom nasičenih plinov, ozona itd. močno poslabšalo 
njihovo življensko okolje.

4. Ustavno sodišče je pobudo glede izpodbijanega odloka sprejelo. 
Predvsem bo moralo oceniti, ali je bil pravilno izpeljan postopek 
sprejemanja Odloka in ali so bile na zakonsko pravilen način obravnavane 
pripombe in predlogi, zbrani v času javne razgrnitve in javne obravnave. 
Ustavno sodišče je sprejelo tudi predlog pobudnikov za začasno zadržanje 
in do končne odločitve zadržalo izvrševanje izpodbijanega odloka. Njegovo 
izvajanje bi namreč lahko privedlo do škodljivih posledic, ki bi jih bilo 
pozneje težko odpraviti.

5. Ustavno sodišče pa ni sprejelo pobude za oceno navedenega sklepa 
občinskega sveta z dne 26.3.1 997. Ustavno sadišče namreč v postopku 
ocene ustavnosti in zakonitosti predpisov odloča le o ustavnosti in 
zakonitosti predpisov, torej splošnih pravnih aktov (1. do 5. alinea prvega 
odstavka 21. člena Zakona o Ustavnem sodišču - Uradni list RS, št. 15/94, v 
nadaljevanju: ZUstS). Navedeni sklep občinskega sveta ni splošen, pač pa 
posamičen akt. Ustavno sodišče odloča o ustavnosti posamičnih aktih 
organov lokalne skupnosti v postopku ustavne pritožbe (gl. 50. člen ZUstS), 
vendar pa se ustavna pritožba lahko vloži šele po izčrpanju vseh pravnih 
sredstev. V obravnavanem primeru pobudniki niso izčrpali vseh pravnih 
sredstev. O zakonitosti dokončnih posamičnih aktov namreč odloča redno 
sodišče v upravnem sporu (157. člen Ustave). Šele po izčrpanju tega 
pravnega sredstva lahko pobudniki vlože ustavno pritožbo. Ustavno sodišče 
je zato pobudo v tem delu zavrglo.

6. Ustavno sodišče je ta sklep sprejelo na podlagi 25. člena, tretjega odstavka 
26. ter 39. člena ZUstS v sestavi: predsednik dr. Lovro Šturm in sodniki dr. 
Peter Jambrek, dr. Tone Jerovšek, mag. Matevž Krivic, mag. Janez Snoj, dr. 
Janez Šinkovec, Franc Testen, dr. Lojze Ude in dr. Boštjan M. Zupančič. 
Sklep je sprejelo soglasno.

Pred s e d n i k 
dr. Lovro Šturm
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VESLANJE
V soboto 5. in nedeljo 6. julija 
je v Celovcu potekala že 39. 
tradiocionalna regata. Regate 
se je udeležilo okoli 50 klubov 
iz Avstrije, Slovenije, Hrvaške,
Italije in Madžarske. Vreme 
sicer ni bilo naklonjeno 
veslačem, ves čas je namreč 
deževalo, je bila pa zato 
idealna vodna gladina. V 
popolni odsotnosti vetra 
povsem gladka.
Veslači izolskega Arga so na 
regati dosegli nekaj zmag in 
cel kup dobrih uvrstitev. 
Omenimo samo najboljše: pri 
mladincih sta v dvojnem 
dvojcu zmagala Dejan Žolgar 
in Jovičič Zoran, v skifu je pri 
mladincih zmagal Igor 
Bračanov, prav tako pa je bil 
zmagovalec tudi četverec s 
krmarjem v postavi Hrvat,
Žolgar, Božič, Bračanov, 
krmar Davidovič 
Pri pionirjih sta si izkazali 
Maja rehar in Nika Babič, ki 
sta zmagali v dvojnem 
dvojcu. Pravtako pri pionirjih pa je 
drugo metso osvojil Davor Lonzarič v 
skifu.

Včeraj (sreda 16.7.) pa je bila v 
prostorih pizzerie Ranieri prva 
skupščina novega veslaškega kluba VK 
Izola. Na njej so sprejeli poročilo o 
delu kluba, načrt dela s finančnim
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Uspešni ribiči in promoterji

še marsikaj. Poznavalci, vedo 
povedati, da je tak način 
promocije v omenjeni reviji 
vreden kar okoli 10.000 
DEM. Izolani pa so si z 
gostiteljstvom italijanskih 
gostov stran v reviji prislužili 
brezplačno. Lepa promocija 
mesta torej, na kateri se 
splača vztrajati tudi v 
prihodnje.

razredu 470, na katerem jadra tudi 
Izolanka Vesna Dekleva skupaj s Katjo 
Štravs. Zaenkrat sta naši jadralki kar 
solidni uvrščeni pa sta 18 mesto. 
Druga slovenska posadka Orel - 
Maučec jadra nekoliko slabše in je 
uvrščena 41 mesto.

ODBOJKA
Odbojkarski klub OK 
Simonov zaliv Izola prireja 
poletno šolo odbojke.
Šola je namenjena dečkom in 
deklicam do 15. leta starosti. 
Trajala bo 2 tedna od 9.00 do 
11.00 ure. V šoli se boste 
naučili psihologije športa, 
osnovnih pravil odbojke, 
smisla vaj za raztezanje in 
drugo.
Prijavite se lahko prvi dan 
pričetka šole 21.7. ali 
4.8.1997.

POGLED S STRANI
Piše: Žare

:<A?u<:mo

je bila v istih prostorih še novinarska konec tedna potekale v Lizboni na 
konferenca na kateri so javnosti Portugalskem potuje tudi Rok

Štrukelj, ki se bo igrah poskušaloziroma novinarjem predstavili delo 
kluba in program Erika Tula. Žal je bil 
Mandrač v sredo popoldne že v tisku, 
tako da vam o podrobnostih ne 
moremo poročati.

JADRANJE

Olimpijske igre mladih
planom...Takoj po skupščini VK Izola Na olimpijske igre mladih, ki bodo za Rokomet se -e umafn^vsakdahjim

problem. Spet bo zavrelo v dvorani, 
pravzaprav v prizidku lete. Prispel je nam
reč faks iz Srbije z odstopom trenerja Per
iča. Resda je to še neuradno, toda kjer je 
dim je tudi ogenj. Uprava kluba še ni vid
no reagirala, bo pa res, da si Perič še ene
ga Play - outa ne more privoščiti.
In takoj se postavi vprašanje, ali so nakupi 
in pprodaja igralcev bili narejeni kakovost
no. Nova imena naj bi bila ta prava, 
(morebitni) odstop Periča pa to negira.
Bo pa tudi res, da je poletna teperatura še 
vse prenizka in je treba skrbeti za "vroči
co". Kot že rečeno, je vse zapisano še neu
radno, zato raje počakamo na potrditev 
ali demanti.
Ženska stran brez posebnosti. Več kot 
igralke se muči uprava, žal brez predsedni
ka.
Povsem drugače, vsaj izgleda tako, je pri 
naših sosedih. Med Evrofestom so Pi
rančani in Škofjoti kar pridno in globoko 
sodelovali. Ob kozarcu piva so si povedali 
marsikaj, tudi o "sosedski" pomoči. Še 
bližnja zgodovina govori o tem kako je na-

V Grčiji se je včeraj pričelo Evropsko 
prvenstvo v razredu Evropa. Na 
prvenstvu sodeluje 78 moških iz 14 
držav ter 107 jadralak iz 18 držav. 
Barve Slovenije branita v ženski 
konkurenci Marja Ličen ter Andreja 
Rener, v moški konkurenci pa Primož 
Mislej. Po torkovem uradnem 
treningu se vsi tekmovalci dobro 
počutijo, o uvrstitvah po 10 regatah 
na prvensvtu pa bomo poročali v 
naslednjem Mandraču.

Evropsko prvenstvo v razredu 470

V Belgiji poteka Evropsko prvenstvo v

čimbolje odrezati v jadranju in sicer v 
razredu optimist.

ŠPORTNI RIBOLOV
Ribiči Mrk Menole so ponovno 
dosegli lep mednarodni uspeh. Na 
tekmovanj v trnkarjenju za Pokal 
Opatije je ženska dvojica Pucihar 
Vesna in Mattias Kristina osvojila 
bronasto medaljo. Fantje, ki so imeli 
nekoliko ostrejšo konkurenco pa se 
tokrat niso tako izkazali. Mattias Joško 
in Grgurovič Zvonimir sta se med 35 
ekipami uvrstila na 11. mesto.
Da delo MRK Izola nima samo 
športnih rezultatov je pokazalo 
spomladansko povabilo italijanske
ribiške reprezentance, ki je bila gost v jsiajše za......soseda. Oboji si še kako želi-
Izoli spomladi. V zahvalo so Italijani v j0 stare slave in primata na Obali. Upam 
reviji Pešca in mare Izoli namenili pa, da bomo kakšno besedo pri vsem tem 
celo stran. Predstavljena je Izola, tudi mi, saj smo vendar v sredini, med 
najbolj cenjene ribe v našem morju in obema.



Se še spomnite ASOV ?
Na sliki so štirje izvrstni športniki, ki so 
bili del izolske športne zgodovine. 
Jasmin Čuturič je iz Izole odšel že lani, 
ostali trije pa odhajajo letos. Vsem je 
skupno to, da s prestopom v nove 
klube iščejo boljše pogoje za športno 
udejstvovanje in konec koncev za 
boljše življenje. Čeprav bi za Gorana

Popoviča (drugi z leve) in Mitjo Valenčiča (drugi z desne) 
lahko dejali da kot sta prišla, sta tudi odšla, pa za prvega 
Jasmina Čuturiča in za zadnjega Igorja Komadino tega ne bi

mogli reči. Oba sta namreč v 
Izoli vzgojena športnika in za 
takimi nam je lahko najbolj žal. 
P.S. Tole je primer samo iz 
rokometa in odbojke. Izolskih 
športnikov je po Sloveniji in 
tudi v tujini še veliko. Se bodo 
kdaj vrnili domov ?

Štorija o 
Bičikleta žuru 5

Hurrra!! Ponovno nam je uspelo. Že peti Bičikleta žur je za 
nami in vsi smo zadovoljni. Tekmovalci, ki jim je uspelo 
prekolesariti "maratonsko progo", izolski taborniki pa, da 
smo se uspeli prebiti preko nešteto organizatorskih težav. 
Kljub naši dobri volji in zagnanosti tekmovalcev, pa nam 
ni uspelo tekmovanja izpeljati tako, kot smo planirali. 
Ponovno nam je zagodlo vreme in po prelepi sončni 
soboti, nas je pričakala ne preveč lepa deževna nedelja. Za
to smo bili prisiljeni tekmovanje izpeljali v okrnjeni 
obliki.
V soboto, dne 26. aprila je bilo na štartu 25 ekip, med ka
terimi je bilo 12 taborniških in 13 rekreativnih. Ekipe so 
bile dvo ali tročlanske, pretežno moške, nekaj je bilo 
mešanih in dve popolnoma ženski ekipi. Po pregledu ob
vezne opreme in koles so se prve ekipe pognale najarogo že 
ob 8 uri. Dobro jutro jim je zaželel klanec na Šared, za 
popolno ogrevanje pa je poskrbela hitrostna etapa do 
Gažona. Nato se je proga spustila v Koper in mimo Boša- 
marina dvignila na najvišjo točko proge -na 360 m visok 
Pomjan, kjer je tekmovalce pričakala okrepčevalna kon
trolna točka. Za to je poskrbelo podjetje Matik, ki je 
ponudilo svoje energetske napitke, katerim so tekmoval
cem omogočili nadaljno pot do Padne. Le-ti so po 
razburljivem spustu v dolino prečkali Šmarsko cesto, se 
ponovno dvignili na Korte in popolnoma izčrpani prekole
sarili še zadnji klanček do Malije. Od tam samo še spust čez 
Malo Sevo in že so bili na cilju. Proga je bila dolga prib
ližno 35 km in "povprečna ekipa" je za celotno pot z vsemi 
spretnostnimi nalogami porabila okoli 4 ure in 30 minut. 
Najhitrejša ekipa je v želji, da bi osvojila prvo nagrado; 
gorsko kolo, ki ga je podaril servis in trgovina s kolesarsko 
opremo "Rudi" iz Bazovice, za celotno progo porabila samo 
3 ure. Vendar čas ni bistvena komponenta tega tekmovan-

TRGOVINA GARFIELD
Mužčeva 3 (poleg tržnice), IZOLA, tel.: 066/ 65 296

ja in tako se je najbolje odrezala taborniška ekipa iz Zreč, ki 
je osvojila prvo mesto in se domol odpeljala z novim 
gorskim kolesom.
Tekmovanja se letos niso udeležili samo kolesarji, temveč 
smo bili počaščeni s prisotnostjo ekipe Republiškega 
inšpektorjata za okolje in prostor, ki so si progo ogledali v 
elegantnejši obliki; z terenskim vozilom. Le ti se na tek
movanje niso prijavili v vlogi tekmovalcev, vendar v vlogi 
nadzornikov uredbe zakona "o vožnji z vozili v naravnem 
okolju". Ves strah, ki je na začetku vladal med organizator
ji o morebitnih zagrešenih napakah, oziroma narobe tol
mačenemu zakonu se je zelo hitro razblinil. Ministrska 
ekipa je o celotni prireditvi podala zelo pozitivno mnenje 
in dejala, da podpira podobne prireditve, katerim je lahko 
naša v zgled. To nam je vlilo novih spodbud in moči, saj je 
bila s tem odpravljena še zadnja zakonska ovira, ki nam je 
pretekla leta povzročala obilico preglavic. 
Končno bi se radi zahvalili vsem sodelujočim; tekmoval
cem, sponzorjem in simpatizerjem, ki so tekmovanje 
omogočili: Servisiranje in prodaja koles "RUDI" Bazovica, 
Interevropa, Art Foto, Casino Lipica, frizerski salon Neda, 
hoteli Simonov zaliv, Ekstim d.o.o., Matik d.o.o., 
revijaTrim.

Taborniški pozdrav in nasvidenje na Bičikleta žuru 98'!

Za RJS Izola: 
Mitja Ruzzier



NEVŠEČNOST IZOLSKEGA POLETJA
KAKO DO SVOJEGA AVTOMOBILA
(VO) Zgodilo se je 12.julija, ko je po nalogu občinskega redaija gospoda 
VINKA FERČECA, samostojni podjetnik družbe SPAS iz Izole odpeljal na 
komunalno deponijo osebni atomobil izolske registracije. Očividci vedo 
povedati, da se je to sicer pogosto dejanjezgodilo med 16. in 16.30. Do tu sicer 
vse lepo in prav. Zapleti so se začeli kasneje, ko je lastnik avtomobila Izolan 
DARKO M. hotel avto dvigniti. Brez uspeha.
Občinskega redaija g. VINKA, ki je kot uradna oseba dolžan lastniku 
odvzetega vozila izstaviti plačilni nalog (ob popisu osebnih podatkov 
kršitelj a),obvestilo o prekršku in položnico, tistega sobotnega julijskega dne, 
ko bi moral službo opravljati do 22. ure, ni bilo. Tudi v nedeljo ne, ko si je 
izolan prizadeval, da bi le prišel do avta. Brez uradnih papiijev so bili vsi 
poizkusi nični. Pa se Darko le ni dal. v nedeljo dopoldne je poklical na dom še 
gospo Silvano Zadel, vodjo občinske inšpekcijske službe. Le ta bi kot 
odgovorna uradna oseba morala urediti zaplete. Namesto takojšne rešitve, je 
gospa predlagala Darku, da naj po Izoli le išče občinskega redaija, ki bo zadevo 
uredil. Razpoznavni znak redaija - modre hlače in bela majica. Neprijetna 
zgodba se bi tu sicer končala, če ne bi Izolan svoje štoije zaupal tudi gospe 
županji Bradi Pečan.
In stekla je učinkovita akcija, saj je Darko v nedeljo 13.7. ob 15. uri le prevzel 
svoj avtomobil. Potrebne dokumente je popisal v nedeljo službajoči občinski 
redar, ki pa v postopku sploh ni sodeloval. Dogodek seje zgodil dan prej. tudi 
plačilni nalog nosi datum 13.7. in kaj reči zgodbi s srečnim koncem.
Izolan je imel srečo težje bi bilo tujcu, saj se v prepričanju prepričanih, da 
občinske službe delajo brez napak, gotovo ne bi znašel, povrh vsega pa bo 
moral plačatiše ležemino (1.500 SIT-dnevno). Kakor koli že. Pomankljivo 
opravljeno strokovno delo uradne osebe je Izolan (pa ne samo njemu načelo 
živce). Ob visokih temperaturah pa tudi mesto z nasmehom manj vabljivo.

DRUGA PLAT
V uredništvu smo se pozanimali, kako je bilo s to stvarjo in na inšpekciji so 
nam povedali drugačno zgodbo. Omenjeni voznik je namreč parkiral vozilo 
pred vstopno rampo za carinski pomol, potem ko mu je bilo vozilo odpeljano 
pa naj bi nekajkrat govoril s pristojnim redarjem, vendar je želel vozilo 
prevzeti brez plačila kazni Po zapletih in intervencijah in potem, ko je 
kazen poravnal pa je vozilo naslednji dan le prevzel

ZGODBA ŠT.2
(VO) Več sreče je pri zaščiti svoje lastnine - vespe imel znani izolski gostinec, 
ki je svoje vozilo parkiral ob svojem lokalu. Aglej ga zlomka. Potem, ko je 
dokazoval svoje upravičeno dejanje dečkom in tako preprečil odvzem vespe, 
je sledila mandatna kazen, ki jo je podpisal namestnik komandirja izolske 
PP. Obrazložitev: VESPA NAJ NE BI SMELA BITI TAM, KJER JO JE 
IZOLAN PUSTIL. Presenečeni gostinec, obratovalnico ima na Sončnem 
nabrežju, je mandatno kazen sicer plačal, vendar še danes ne ve, zakaj. V 
temdelu mesta velja prepoved le za avtomobile. Je pa Izolan ugotovil, da je 
potem, ko je za prevoz do gostilne uporabil vespo namesto osebnega 
automobila naredil napako. Zavestna odločitev, da bo bilo v Izoli manj težav, 
če sam primore k temu cilju, ga je finančno stala. Komentar ni potreben.

Galerija Insula in njenih 10 let
Šele na razstavi sem izvedel, daje že deset let odkar so se odprla vrata v 
galerijo Insula. To vest je pospremil vzdih nad bežečim časom in samo 
kratek hip je bil potreben, da sem v mislih preletel to časovno razdaljo. 
V galeriji je bilo ob tej 10 letnici (ki ni bila najavljena), malo ljudi. 
Mariborski umetnik Rado Jerič, kije razstavljal, vsaj za mojo presojo in 
moja občutenja, zelo dopadljive podobe, ni kazal presenečenja nad 
občinstvom, ker je najbrž takšnih skromnosti navajen. Sam pa sem bil 
presenečen nad nečim drugim: ob 10 letnici te izjemne kulturne 
institucije ni bilo med obiskovalci, mislim da razen mene, nikogar od 
tistih, ki smo Insulo spravljali na noge in jo umeščali v močno prazen 
izolski prostor. Tudi med tokrat prisotnimi, mislim, da ni bilo nikogar, 
ki bi bil v galeriji takrat ob prvi otvoritvi.
Kaj seje zgodilo, sem razmišljal, ne da bi čutil potrebo iskati konkretne 
razloge za to. V naslednjih dneh se mi je sicer kdaj za hip zahotelo 
poklicati g. Tomota Vrana in g. Aleša Sedmaka, slikarja, ki sta takrat 
pred desetimi leti iskala v meni podporo, ki sem jo z veseljem dal, 
kolikor sem jo pač takrat bil zmožen (bil sem tajnik ZKO), ko sta 
»pritiskala« na mačehovsko Kulturno skupnost (alergično na. vsak 
kulturniški izziv, ki se je želel povzpeti čez izolsko povprečje), da bi jo 
»okrog« prinesla za to hvalevredno dejanje. V teh dneh sem želel 
poklicati tudi g. Zvesta Apolonija, kije takrat ob otvoritvi deloval kot 
eminenca Društva obalnih likovnikov, društva, ki je nam, nekaterim, 
takrat dajalo upanje in prepričanje, da bo galerija prinesla v mesto nov 
kulturni utrip na profesionalni ravni. Prepričani smo bili. da bo Izola z 
Insulo pridobila nujno potreben atribut, s katerim mesto pridobiva ime 
mesto.
Insula je potrebno profesionalnost vzdrževala in nobenega dvoma ni, da 
pomeni v Izoli kulturno institucijo na najvišji strokovni ravni. V ta 
razred bi se smelo šteti (seveda pogojno, glede na svoje poslanstvo) 
samo še Matično knjižnico (medtem ko je ZKO le društvo, kjer se 
ljubiteljsko zamenjuje s strokovnostjo in ki je predvsem ostanek, ali 
fosil, samoupravnih socialističnih odnosov v kulturi iz prejšnjega 
sistema).
Galerija je povsod tisti tihi prostor, ki ponuja človeku priliko meditacije 
ob lepem, nenavadnem, ustvarjalnem, vznemirjajočem in 
pomirjajočem. Galerija se praviloma ne eksponira v prostoru z 
bombastičnimi nastopi, daje pa vedno meščanu vtis (četudi je ne 
obiskuje), da je mesto privzdignjeno nad vsakdanjo potrošniško 
miselnostjo. Obe, potrošniškost in privzdignjenost sta nujni, le da sta 
primerno prisotni. Zato bi se v Izoli sploh ne smela postavljati 
dilema:galerija da ali ne, temveč je upravičeno le vprašanje, kako z 
Insulo dalje v njenem drugem desetletju .

Frane Goljevšček

OGLJE ZA ŽAR 3 kg 

BOBI PALČKE lOOg 

SARDINE MIRELA 125g 

JUICE BRAVO 50% 21 

AJVAR 650g 

VODA ALPIS 1,51 

PELATI 400g 

KIS ZA VLAGANJE 31 

COCKTA 1,51 

SLADKOR 2/1 

VINO NAMIZNO II 

TUNA RIO MARE 3x80+1 gr

500,00 419,00 

80,00 59,90

85.00

320.00

345.00

84.00

70.00
lil.

364.00

189.00

72.90

249.90 

295,00

69.90

49.90

299.90

159.90

275.00 249,90

197.00 169,90

550.00 499,90
V NAŠEM MARKETU VAM NUDIMO BOGATO 
IZBIRO IZDELKOV PO ZELO UGODNIH CENAH!!!

MARKET

PE MARKET
UGODNIH 

► NAKUPOV

* 
►

Dantejeva 4, Izola

IZJEMNO UGODNE
CENE

OD 21. JULIJA DO 
RAZPRODAJE ZALOG

/ML

POHITITE! KDOR PRVI PRIDE, PRVI..

MAVRIČNE POČITNICE 
V MATIČNI KNJIŽNICI 

JULIJ - AVGUST 1997

Vsak dan od 8 -12. ure, ob 
ponedeljkih in četrtkih tudi od 18. - 
20. ure
Sedem mavričnih 
dejavnosti:
POJEM,
POSLUŠAM, 
RAZISKUJEM, 
POTUJEM, LJUBIM, 
IGRAM SE in 
USTVARJAM.
Vsak četrtek ob 18. uri 
IGRALNE URE S 
KNJIGO

17. julija - Morje in valovi 
pripovedujejo zgodbe

24. julija - Jaz - Robinson
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PPF OBISKUJE TUDI IZOLO

Primorski poletni festival je s svojimi uličnimi gleališči obiskal tudi Izolo. Na Sončnem nabrežju 
smo tako videli Philippa in Brigitte, ki sta s svojimi lutkami veselo zabavala mimoidoče, danes, 
17. junija ob 18.30 pa bomo v Simonovem zalivu lahko spremljali Vrtiljak Cveta Severja. 
Naslednja predstava pa je izjemen dogodek, ki se bo zgodil v Verdijevi ulici. To bo Burnettova 
Punch and Judy.
Še posebej zanimivo pa bo v soboto 26. julija ob 21. 30 v Kopališki ulici, kjer bodo predstavili 
samostojno produkcijo Filumena Marturano v režiji Marija Uršiča.

Adriatic
agent
a ~ nnnhhčrpna

^4’

g-

pooblaščena agencija

• SKLEPAMO VSE VRSTE 
ZAVAROVAN)
• NUDIMO CELOTEN 
ZAVAROVALNI SERVIS
• OPRAVLJAMO CENITVE IN 
LIKVIDACIJO VSEH ŠKOD
• NUDIMO PRAVNO 
SVETOVANJE
Posebna ponudba!
Vsi, ki boste pri nas sklenili obvezno 
avtomobilsko zavarovanje boste sodelovali v 
žrebanju lepih nagrad.
1. nagrada: Brezplačno enoletno obvezno 
avtomobilsko zavarovanje
2. nagrada: Aparat za gašenje
3. nagrada: več praktičnih daril

To pa še ni vse!
Vsi, ki ste ali še boste v naši agenciji ali preko 
našega zastopnika sklenili katerokoli 
zavarovanje boste sodelovali v posebnem 
letnem žrebanju.
1. nagrada 7-dnevni paket v hotelu Krka v 
Strunjanu
2. nagrada Več praktičnih nagrad

javno nagradno žrebanje bo sredi decembra 
meseca v uredništvu Mandrača.
Varno je lahko tudi prijetno.

Izola / Cankarjev drevored 4 
tel.: 066 63-611 / tel.Stfax: 066 65-275

MOJCI FATUR JE USPELO
Mojca Fatur, dolgoletna igralka amaterske 
skupine STEPS in ena od gojenk Zvonke 
Radojevič je kot prva izolska amaterska 
igralka uspela na sprejemnih izpitih 
Fakultete za Gledališče, radio , film in 
televizijo.
Tokrat se je na fakulteto prijavilo več kot 
150 kandidatov, v drugi krog se jih je 
uvrstilo dvajset, vpisali pa so jih deset in 
med njimi tudi Mojco, ki se je predstavila 
v mnogih predstavah skupine STEPS, 
končno pa tudi na proslavi ob občinskem 
prazniku, kjer jo je spremljal Armando 
Sturman.

KONCERTA ALENA 
ISLAMOVIČA (ex. Bijelo
dugme) v Simonovem zalivu NE 
BO, saj sovpada s koprsko nočjo in 
organizatorji so se odločili, da 
koncert prestavijo na kasnejši 
termin.

mediteran

Ta petek bomo na Mediteranu ponovno 
doživeli plesni večer. Otroci, mladi in
111d11j IllldUl UUUU puis.dz.clll UCSd &u ;>e

naučili od priznanih mednarodnih ples
nih učiteljev s katerimi so v teh dneh de
lali v večnamenski dvorani v Livadah. 
Videli bomo vse vrste plesov in ljubitelji 
plesa bodo zagotovo prišli na svoj račun.
Sobota, 19. julij ob 21.00

Dertum je skupina mladih, ki so se zbrali 
v ljubljanskih zRESENE§ENJbirnih 
centrih, ko je bila njihova dežela sredi 
vojne vihre. Zaradi spoštovanja do 
lepega, do stare bošnjaške glasbe, 
sevdalink in znanih ljudskih napevov so 
ustanovili skupino, ki je vse presenetila s 
svojim svežim pristopom k poustvarjanju 
ljudske glasbe. Če imate radi nežno 
glasbo balkana, potem ne boste 
zamudili tega lepega večera.
NASLEDNJI TEDEN PA...

PRESENEČENJE !!!
Petek, 25. Julija
HUUN - HC1UR - TU
Legendarna skupina iz Tuve (blizu Mongolije)
Sobota, 26. Julija
Lakis & fishvvach
Grško turška etno skupina_____
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Pismo zdravnika
ZAKAJ ODHAJAM V PRIVATNO PRAKSO
Spoštovani občani!
Objavljam pismo, ki ga bodo v podobni vsebini 
prejeli občinski svetniki, ko se bodo naslednji 
torek odločali o predlogu glede podeljevanja 
soglasij zdravnikom za privatno delo v občini 
Ker bodo na mizo dobili predlog, da naj ne bi 
glasovali za podelitve koncesij, menim, da 
moram izkoristiti ta javni medij, da razložim 
svojim pacientom in ostalim občanom o razlogih 
za nameravani odhod v privatno prakso.
Svetniki ne bodo odločali le o moji privatni 
praksi temveč tudi o vašem zdravniku in o 
vašem zadovoljstvu.

PISMO OBČINSKIM SVETNIKOM 
(PRED SEJO 22. JULIJA 1997)
Spoštovani!
Na vas osebno in na vsakogar od ostalih 
svetnikov se obračam s tem pismom, ker menim, 
da v materialih, ki jih dobivate za seje vsega ni 
moč napisati pa tudi, ker na vsebino le teh ne 
morem vplivati.
Na seji 22. julija naj bi sprejemali sklep o tem, da 
se ne daje soglasij za pridobitev novih koncesij, 
dokler ne bo občina imela izdelanih vizij, stališč o 
razvoju osnovnega zdravstva. V prilogi vam 
dostavljam prošnjo kakršno sem naslovil na 
Oddelek za družbene dejavnosti iščoč soglasje za 
pridobitev koncesije za delo privatnega 
splošnega zdravnika že z letošnjim letom. V 
začetku avgusta namreč izide razpis Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje, na katerega se 
nameravam javiti. Pri direktorju ZD Izola imam 
(ustno) zagotovilo, da ni razlogov, da ne bi mogel 
oditi iz ZD, ker sva dosegla (ustni) konsenz o 
pogojih odhoda za večino vprašanj.
Z odhodom v privatno prakso ostajam v javni 
zdravstveni mreži, je ne ožim ne širim in glede na 
obveze, ki sem jih pripravljen sprejeti se za 
občino oz. pacijente ničesar ne spremeni razen 
lokacije moje ambulante.
Razlogi za to, da ne želim več delati v ZD Izola so 
nakazani v priloženem pismu in sem jih vam in 
seveda tudi javnosti pripravljen obrazložiti še 
globlje oziroma bolj konkretno.
Vsekakor se lahko marsikomu poraja misel, da 
pač naj odidem delat kam drugam, če mi klima in 
odnosi ter strokovne vizije ZD Izola niso všeč. 
Stališče je popolnoma pravilno, zlasti za tehnične 
poklice. V odnosu pacient - zdravnik pa je več 
kot le formalna poklicna obveznost, gre tudi za 
navezanost, spreminjanje čustvenih odnosov in 
obojestransko zorenje v večjo osebno in strokovno 
kvaliteto. Zato ne zdravnika ne pacienta ni moč 
zamenjati kot npr. mehanika ali trgovine.
Ljudje ne hodijo k “nekemu zdravniku” v ZD 
Izola, temveč k svojemu zdravniku z obrazom, 
priimkom in imenom , ki je pač v Izoli trenutno 
lociran v ZD.
Nedvomno predstavlja zdravstveni dom kot 
institucija večjo kvaliteto kot skupek 
nepovezanih posameznikov, toda ZD Izola 
svojega tovrstne kvalitete in poslanstva ni 
novodobno nikoli izkoristil. Brez konkurence in z 
obstoječim monopolom večje kvalitete dela za 

interese občine Izola od njega in sedanjega 
strokovnega vodstva tudi ni moč pričakovati. ZD 
Izola se razen kampanjskih enodnevnih akcij v 
občini ni nikoli vključil v noben preventivni ali 
kurativni program, ki bi bil v interesu samo 
občine Izola. Nikoli ni opravil nobenega 
kvalitetnega zbiranja podatkov ter analize in 
sugestije Občinskemu vodstvu kako in kaj 
spremeniti, da bodo mesto in meščani bolj zdravi 
kljub priznavanju, da je populacija v Občini Izola 
drugačna kot drugod. Nikoli ni pokazal 
najmanjšega interesa za sodelovanje v 
nastajajočem Projektu Zdravo mesto Izola.

Vodstvo je pred nekaj leti celo aktivno zatrlo že 
pripravljeni program vključitve zdravniških 
timov v raziskovalni in diagnostično - terapevtski 
program CINDI, ki bi danes na eni strani 
prinesel strokovne analize o socialni in telesni 
obolevnosti mesta in občine, po drugi strani pa že 
začel zmanjševati obolevnost in smrtnost za 
kroničnimi nenalezljivimi boleznimi (rak, zvišan 
krvni tlak, srčna in možganska kap....idt.).
Ali bo načrtovana nova zgradba v katero so 
uperjene vse sanje ZD Izola v resnici prinesla 
nove načine razmišljanja, nov odnos do 
interesov občinskega javnega zdravstva ali bo 
nas zdravnike (in sestre ter vodstveni kader) 
takoj spremenila po toliko letih in desetletjih?
Ali naj osebno čakam na to kolektivno 
spremembo v teh nekolektivističnih časih ali pa 
naj si poiščem lastno strokovno pot, zato da bom 
lahko uresničeval svoje vizije še za časa svojega 
in mojih pacijentov življenja?
Svojim idealom se zaradi pomanjkanja idealizma 
drugih ali pa zaradi uveljavljanja samo sodobnih 
tržnih vizij ne nameravam odpovedati: za ideale 
sem še vedno pripravljen marsikaj žrtvovati. 
Verjamem, da obstaja strah pred sesutjem 
občutljivega sistema zdravstva prav v Izoli in da 
je marsikomu v slabem spominu podeljevanje 
koncesij v piranski občini; ne pozabite pa, da se 
je kvaliteta dela in odnosov izboljšala v koprski 
občini in da so preživeli v vseh racionalno 
vodenih ZD v Sloveniji kljub odhodu dela 
zdravnikov v privatno prakso.
Ker trenutno iz splošne medicine iz ZD Izola ni 
dobene druge prošnje za odhod v privatno 
prakso, to ne predstavlja nobene organizacijske 
težave, niti ni nujno, da predstavlja moj odhod 
obvezujoč vzorec za bodočnost. Ni pa tudi 
nobenih razlogov, da sem kaznovan z 
nepodelitvijo koncesije zato, ker nekdo drug ni 
pomislil in izpeljal koncepta osnovnega 
zdravstvenega varstva v občini Izola vsa ta leta, 
ko so drugod po Sloveniji zravniki odhajali v 
privatno prakso in bi se lahko normalno na to 
pripravili.
Menim, da je bilo angažiranje stalnih splošnih 
zdravnikov in njihovih timov v Izoli zadnja 
desetletja dovolj intenzivno, tudi na račun 
kvalitete lastnega življenja, da se mizemost 
delovnih pogojev ni bistveno odrazila na 
zagotavljanju zdravstvenega varstva občanom in 
je bilo primerljivo z mnogimi drugimi 
slovenskimi občinami. Ali bodo sedaj svetniki kot 
predstavniki bolnikov onemogočili zdravnika, ki 
jim je v danih pogojih omogočal oskrbo 
primerljivo s kvalitetno drugod tudi na računa 
lastnega izgorevanja samo zato, ker ni bil sprejet 
ustrezen plan?
Prosim, da razmišljate in odločate tudi v imenu 
posameznika s konkretnim obrazom in ne le v 
imenu institucij.
Hvala za vaš glas.

S spoštovanjem
Andrej Demikovič, dr. med.

ZDRAVNIŠKI DOPUSTI
KDO OD KDAJ DO KDAJ
Dr Veselinovič: od 25. avgusta do 13. sept. 
dr. Pešič: od 3o. junija do 12. julija in

od 28. julija do 9. avgusta 
dr. Gregorič: od 14. julija do 26.julija in

od 11.avgusta do 23.avgusta 
dr.Dernikovič: od 4. avgusta do 29.avgusta

IŠČEM PRIJATELJA 
IN NOVI DOM
V nekaj naslednjih številkah Mandrača bomo 
objavili fotografije in podatke o psih, ki so v 
oskrbi v koprskem azilu. Če iščete dobrega 
prijatelja in zvestega psa, potem se odločite in 
pokličite na telefon, ki je objavljen na tej strani. 
Poleg opisanih, je v zavetišču za zavržene živali še 
veliko brezdomih psov, za katere Obalno društvo 
proti mučenju živali išč 
lastnike.

BILLY-je pribl, leto 
in pol star samec, 
mešanec s svetlim 
labradorcem, je precej 
plašen pes, ker je bil 
najbrž večkrat tepen, 
kljub temu pa je zelo 
prijazen in željan 
človekove ljubezni.

RIKI - je pribl, eno 
leto star samec, 
mešanec z nem. ovč., 
vendar nekoliko 
manjši, je živahen in 
igriv pes, primeren za 
v stanovanje ali hišo z 
vrtom.

topel dom in vestne

LUKEC - je pribl, eno 
leto star samček, 
mešanec, je zelo 
prijazen in simpatičen, 
primeren za v 
stanovanje ali hišo z 
vrtom.

RONI - je pribl, eno 
leto star samec, 
mešanec, tudi on je 
prijazen, živahen in 
igriv, prav tako kot vsi 
ostali pa željno 
pričakuje nekoga, ki bi 
ga posvojil in imel rad.

Na Društvo se lahko obrnete tudi v primeru, da se 
je vaš pes izgubil, saj obstaja možnost, da se 
nahaja v azilu. Vse podatke o psih, pogojih za 
oddajo in možnosti posvojitve steriliziranih 
samičk, lahko dobite na telefonskih številkah 
066/283-832 in 066/281-373, prostovoljne 
prispevke, za katere se vam že vnaprej 
zahvaljujemo, pa lahko nakažete na žiro račun 
ODPMŽ Koper 51400-678-41997.

Potrebujete čiščenje vašega
stanovanjskega ali poslovnega objekta? 
Potrebujete nekoga, ki bi vam uredil vrt, 
vzdrževal zelenico? Potrebujete pomoč 
iyi drugih enostavnih opravilih?

SENTM AR Koper
društvo za pomoč in zaposlovanje težje 
zaposljivih oseb vam nudi svoje storitve, 
ki jih opravljamo kvalitetno in po 
konkurenčnih cenah. Vredni smo vašega 
zaupanja.
Dodatne informacije dobite po telefonu: 
(066) 61-036. Osebno pa se lahko oglasite 
od ponedeljka do petka od 9.-I2.ure na 
sedežu društva, Vergerijev trg 3, Koper 
(pritličje).
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KRIŽANKA
• ■ • . ■ -.

REKOM
Verjetno se sprašujete, kam 
je odletela papiga pred- 
prejšnjega tedna. No, 
takole, papagaja smo 
poslali k tiskarskemu 
škratu, ta pa se jo je po en
em tednu naveličal ter nam 
jo vrnil. Izžrebali smo torej 
dobitnika, to pa je Babič 
Lucijan, iz Ulice ob stolpu. 
Pri zadnji Gojkarci pa niste 
bili pretirano aktivni. 
Vseeno, vas je bilo nekaj, ki 
ste poslali dopisnico z vzde
vku Teh enajst je bilo: 
Bonasa, Papusa, Cagon, 
Merlo, Culata, Pisdon, Bu- 
ligo, Galo, Tarasa, 
Rompibale, Cigo. V žrebu 
pa je največ sreče imela 
Lili Lovšin iz Dantejeve 45. 
Lili, vikend paket na Medit
eranu je dosegljiv na našem 
uredništvu od petka 19.7. 
naprej.
Tokratna italijannska 
križanka G. Boljetove skri
va izrek, ki bo tudi nekomu 
prinesel vikend paket na 
Mediteran Festivalu, ki se 
dogaja vsak petek in soboto 
zvečer na Manziolijevem tr
gu-
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VODORAVNO

1. začetek gesla (4 besede)
2. strupen zimzelen - ime slikarke Kobilice - zadnji vokal in 
soglasnik - 2
3. lijak, lij - vrsta solate - namizno pregrinjalo - 3
4. out - ime za kadečo žvepleno kislino - hitro gibanje - ata - 
3
5. skrajšano ime za veliko brazilsko mesto - del rastline - 
pazi, varuj se (latin) - znak za litij - 4
6. najmanjše naravno število - ljudska pritrdilnica - znak za 
bizmut - irma brez konca - humoristka Putrih - 5
7. glasen izraz veselj - stara jap. prestolnica - kovina Zn - 3
8. afriško dražilno sladilo - del verige, tudi ustave - rudnina z 
Avale - 3
9. začetnik onanije - kositer - stric po ital. - slov. arhitekt 
Navinšek - 4
10. it. spolnik - vnetni mehurček na jeziku - svobodna 
domovina - eden od bratov Trefalt - 3
11. ime prve slov. filmske igralke iz Divače - nekdanji it. 
vojak - aluminij - kraj pri Opatiji - 4
12. afriški veletok - okras - perzijski kralj - 2
13. nekdanja svobodna posest - obrušena površina - spolna 
klična žleza - 2
14. osebni zaimek - mesto v Španiji - ime slikarke Plestenjak 
- kratica za italijanski - 4

NAVPIČNO

B angl. igralec Laurence - hrv. zgodovinar Natko - 1 
C proučuje tevtonsko kulturo - tekma pri starih Grkih - 1 
Č četrti in prvi vokal - položaj telesa v jogi - novinar Žitnik - 4 
D radon - pijača starih Slovanov - oznaka Kutine - župnik - 5 
E dišeča smola trop. dreves - kratica za stran - vzklik - 3 
F preporod - 0
G kraj ob Donavi z ostanki gradu - Anton Likar - ribja jajčeca - 
3
H imenovalnik - konec gesla - 2
I če ni mrtev, je... - cianvodikova sol - vrhunski športnik - 3 
J naslov filma o argentinski političarki - visoka igralna karta - 
5
K najevka - izolski priimek 1 
L reka na zah. sev. Amerike - pevski zbor - 1 
M oznaka Karlovca - ime več slov. trgov, hiš - predlog - 6 
N zdravstv. ustanova z special. ambulantami - 2 
O slov. pisatelj Josip - islamskadinastija v Kašgariju iz 10 stol. 
- 1
P ital. plemiška rodbina - slika golega telesa - enota za čistost 
zlata - 2

TRGOVI

a|

SA ZA MALE ŽIVALI KUPON Št. 34

| B1N G 0
^ SONGO

A učenec - nadaljevanje gesla - 2



KRIMINALIJE
Skuterji postajajo vse večji problem, pravijo dečki na postaji Mulci pa ... 
mulci so pa mulci Če jim kaj rečeš ali zatežiš, oni to potem še raje počnejo. 
Tako pičijo gas povsod, po ulicah ponoči po sprehajalnih stezah 
podnevL.Jih spodiš z enega kraja, pa se zberejo drugje. Pravih rešitev dečki
ne poznajo, oziroma jih vsaj ni videti

Hiter teden

V minulem tednu se je zgodilo kar 
precej prometnih nesreč, mnoge med 
njimi zaradi objestnosti in prevelike 
hitrosti. Na cesti med Podpadno in 
Kortami sta tako trčila voznika, ker 
sta oba preveč v levo vozila. Eden se 
je v nesreči poškodoval, tako daje še 
na zdravljenju moral ostati. Za oba 
udeleženca je bil podan predlog za 
sodnika za prekrške. Tudi v ulici 
Oktobrske revolucije se je zgodila 
prometna nesreča zaradi prevelike 
hitrosti. Pri tem je voznik dobil lažje 
telesne poškodbe in predlog za 
sodnika za prekrške.

Ni pa znan razlog za nesrečo, ki se je 
zgodila v Bazoviški ulici. Starejši 
voznik vozila znamke Opel je iz 
neznanega vzroka zavil na levo, 
oplazil mimovozeči avtomobil in nato 
trčil v obcestno drevo ter na kraju 
nesreče podlegel poškodbam.

Du ist eine schvvein
Kot kaže se Nemcev spet nekaj loteva. 
Zadnji bot je prišel eden na črpalko od 
Petrola. Natočil benzin, kupil še nekaj 
manjših stvari in plačal z dojč 
markami. Pa ni šlo. Menjava mark za 
tolarje je Nemca tako razkurila, da se 
je spravil na moža od Petrola in ga 
pričel pretepati.

Jemali so, če je le bilo

Tudi ta teden je bilo kar nekaj kraj. 
Ooitno teza o dopustovanju 
dolgoprstnežev iz vse Slovenije na 
naši Obali drži.
Neznanec je na Velikem trgu v 
varstvu noči demontiral prednje kolo 
s petke in odšel v temno noč. Na 
Istrabenzovi benzinski črpalki je 
neznanec odlično izkoristil gnečo, ki 
je nastala za nekaj trenutkov in iz 
blagajne vzel 10.000 SIT. Neki drugi 
tat pa je v ulici 9. korpusa vstopil v 
blok in iz kolesarnice odpeljal črn 
skuter vreden okoli 300.000 SIT.

od očal - kontaktnih leč do rednih brezplačnih kontrol vida.

fotooptika RIO Ljubljanska 24 IZOLA tel.: 066/ 61 403, fax: 066/ 67 044
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_ že od 15.992 DEM 
& UGODNO KREDIT1RANIE

AVTO JEREB - Polje 21 (Prodajni center Ruda) Izola 
Tel.: 066 / 62 - 424 Fax: 066 / 67- 854

TRGOVSKA 4 / OBRTNA CONA / 6310 - IZOLA 
tel.: 066/ 64 - 547, 65 - 778 
fax: 066/ 65-779

TRGOVINA REZERVNIH DELOV 
ZA RENAULT, OPEL CITROEN, 
FIAT, ZASTAVA, LADA IN 
JAPONSKA VOZILA

ODPRTO
VSAK DAN od 9 -13 in od 15 -17 
SOBOTA 9 -13

AVTODELI
UGODNE CENE
MOTOR. OLJE VALVOLINE1/1 1.221 SIT
MOTOR. OLJE VALVOLINE 4/1 2.398 SIT

FILTER OLJA Z101, Y-45
495 SIT

AVTOPL. SAVA EXACT145R13 
5.634 SIT
AVTOPL. SAVA EXACT155/70 R13
6.510 SIT

HUDIČ V ANGELSKI OBLEKI

PIPI
loto TOMS

Ko so ga naredili so imeli najlepše misli. Skuter naj bi bil nadomestek za kolesa z motorjem, starejšim 
naj bi služil za pot do trgovine, mlajšim za pot v šolo ali na tekmo. Naredili so ga lepega, mestnega, ga 
zadržali na 50 kilometrih na uro in na, za desetinko manj kot 50 kubičnih centimetrih, da ne zahteva niti 
posebnega vozniškega, nitiga ni treba registrirati. Tudi utišali so ga, saj je namenjen predvsem mestu. 
Toda, projekt je nekje imel napako, saj po naših cestah ropotajo skuterji brez izpušnih cevi, dosegajo 80 
in več kilometrov na uro, vozijo jih desetletniki, na njih so tudi po trije potniki, polagajo ovinke in sploh 
so skuteiji postali sinonim tega poletja. Žal v našem primem tudi sinonim brezmoči države, policije...
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